

计量测试

基于线阵CCD的运动板材边缘检测方法

李杰¹,崔玉龙¹,司维鹏²,王圆月¹,金闻名¹

1.北京化工大学信息学院,北京 100029; 2.山东省盛安建设集团有限公司,山东 淄博 255032

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 2008-3-20 接受日期

摘要

研究了一种利用线阵CCD的图像快速采集功能对运动板材边缘进行检测的方法。该方案用平行光投射系统来照明,采用一片AVR单片机驱动CCD工作并对测量结果进行处理,

有效地简化了硬件结构。介绍了一种CCD输出信号的处理电路及其二值化原理,并给出了系统硬件、软件设计方案。实验证明:该方案的测量精度可达到0.03mm,响应时间少于2ms。

关键词 [平行光投射系统](#) [线阵CCD](#) [边缘检测](#) [二值化](#)

分类号 [TH74-34](#)

Edge detection method of moving plate objects based on linear array CCD

LI Jie¹,CUI Yu-long¹,SI Wei-peng²,WANG Yuan-yue¹,JIN Wen-ming¹

1. College of Information Science and Technology, Beijing University of Chemical Technology, Beijing 100029, China; 2.Shandong Sheng'an Construction Group Limited Company Zibo 255032, China

Abstract An edge detection method of moving plate objects was designed by means of the image gathering function of a linear array CCD. The hardware structure was effectively simplified with a parallel beam projector as an illuminating source, an AVR single-chip computer to drive the CCD and to dispose the detected results. The measurement circuit and the binarization principle of CCD output signals are introduced. The design plan of the hardware and software are also provided. The experiment shows that the measuring accuracy of this instrument is better than 0.03mm, and the response time is fewer than 0.2ms.

Key words [parallel beam projector](#) [linear array CCD](#) [edge position detection](#) [binary](#)

DOI:

通讯作者 李杰 lijie-sdu@163.com

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(210KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含“平行光投射系统”的相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

- [李杰](#)
- [崔玉龙](#)
- [司维鹏](#)
- [王圆月](#)
- [金闻名](#)